
Správa
o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ z II. mimoriadneho 

zasadnutia MsZ dňa 8.3.2016
___________________________________________________________

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

1.   Interpelujem primátora mesta. Prosím o  vysvetlenie odpovede číslo OPA-UP-17139/7866/2016 
zo dňa 1.3.2016. Odpoveď išla Mgr. Jozefovi Malatincovi a Miroslavovi Rafajovi. V odpovedi je 
uvedené, že ich  problém spôsobili pripomienky 15 fyzických osôb a zástupcu poslaneckého klubu 
BBA uplatnených pri  prvom prerokovaní  návrhu ÚPN v júni  2010.  Toto považuje náš  klub za 
osočovanie a prosíme o vysvetlenie.

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci OPA

Ide sa  o  nesprávnu interpeláciu  uvedenej  odpovede pánom  Mgr.  Jozefovi  Malatincovi  a 
Miroslavovi  Rafajovi.  Obaja  páni  sa  na  osobných  stretnutiach  ale  i  v  žiadosti  domáhali 
vysvetlenia na základe čoho došlo k zmene v návrhu intervenčných regulatívov. V odpovedi sa 
síce  uvádza,  že  k zmene došlo  na základe pripomienok cca 15 fyzických osôb a zástupcu 
poslaneckého klubu BBA, avšak ako autor takéhoto výsledného návrhu je uvedený v odpovedi 
spracovateľ  ÚPN mesta  Banská Bystrica  –  firma AUREX s.r.o..  Rovnako bolo  uvedeným 
pánom v odpovedi vysvetlené, že i k takto prepracovanému návrhu ešte mali možnosť podať 
pripomienky,  čo  však  neurobili.  Nebolo  nijako  zámerom,  a  máme  za  to,  že  to  z  danej  
odpovede  ani  nevyplýva,  uviesť,  že  by  problém  uvedených  pánov  spôsobili  predmetné 
pripomienky o.i. zástupcu poslaneckého klubu BBA.

Ing. Milan Lichý
2.  Interpelujem pána primátora vo veci plnenia  Akčného plánu PHSR pre mesto Banská Bystrica 
na roky 2015-2017. 
Ide  o   Prioritu  6.3.  Podpora  zdravia,  Opatrenie  6.3.1.  1  Zabezpečenie  dostatočnej  zdravotnej 
prevencie, Aktivitu 6.3.1.1 Podporovať aktivity Projektu Zdravé mesto, aktualizovať program Plán 
zdravia mesta a obnoviť pozíciu koordinátora projektu (termín - roky 2015-2017).
Ďalej o Prioritu 7.3 Environmentálna výchova, Opatrenie 7.3.1 Vytvorenie mestského Ekocentra a 
zavedenie  systematického  vzdelávania  v  environmentálnej  oblasti,  Aktivitu  7.3.1.2  Vytvoriť 
pracovnú pozíciu pre koordinátora environmentálnej výchovy v meste (termín - rok 2017).
Navrhujem  zvážiť  vytvorenie  pracovnej  pozície  na  koordináciu  Projektu  Zdravé  mesto  a 
environmentálnej  výchovy  aj  s doplnením  koordinácie  problematiky adaptácie  na  nepriaznivé 
dôsledky zmeny klímy na území mesta Banská Bystrica a pre dobré rozhodovanie Mesta s ohľadom 
na klimatické zmeny. 
Tiež  upozorňujem  na  aktuálnu  potrebu  realizácie  Priority  7.2  Vodné  toky,  Opatrenia  7.2.1 
Revitalizácia vodných tokov a protipovodňová ochrana,  Aktivity 7.2.1.9 Vytvoriť v organizačnej 
štruktúre MsÚ pozíciu vodohospodára (termín - rok 2016). 

6.3.1.1 Podporovať aktivity Projektu Zdravé mesto,  aktualizovať program Plán zdravia mesta a 
obnoviť pozíciu koordinátora projektu.

Odpoveď: Ing. Mária Filipová, vedúca  OSV  + Mgr. Miroslava Jančová, vedúca OPM
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Národná sieť Asociácie zdravých miest Slovenska /AZMS/  bola zrušená ku 31.12.2013. 
Aktívnymi členmi AZMS bolo 12 miest Slovenska: Banská Bystrica, Levice, Trnava, Spišská 
Nová  Ves,  Košice,  Turčianske  Teplice,  Bratislava,  Hronské  Kľačany,  Liptovský  Mikuláš, 
Nitra,  Zvolen  a  Martin.  Samotný  projekt  "Zdrave  mesto"  bol  súčasťou  Národného 
programu  podpory  zdravia,  naposledy  bola  schvalená   jeho  aktualizácia  v  r  2014.
Spomínaný program vychádza z politiky Svetovej zdravotníckej organizácie WHO s názvom 
"Zdravie  pre  všetkých",  ktorá  je  zakotvená  v  politike  "Zdravie  2020"  - 
http://www.euro.who.int/en/health-topics/health-policy/health-2020-the-european-policy-for-
health-and-well-being/about-health-2020 
Tak ako je vyššie uvedené Projekt Zdravé mesto bol ukončený a priamo projekt ďalej už 
nepokračuje,  čo  však neznamená,  že  mesto  v  stratégii,  ktorej  cieľom bolo  zlepšiť  kvalitu 
života a zdravia občanov mesta Banská Bystrica nepokračuje. V období, keď bol Plán zdravia 
vytvorený a dizajnovaný ( 1997 – 2005) neexistovali legislatívne predpoklady a východiská pre 
spracovanie takýchto strategických dokumentov a bolo veľmi pokrokové, že mesto Banská 
Bystrica spolu aj s inými krajskými mestami sa k stratégii zdravých miest hlásilo.
Od 1.1.2009 nadobudol účinnosť Zákon č. 539/2008 Z.z. o podpore regionálneho rozvoja ( v 
znení č. 309/2014 Z.z.) , ktorý ustanovuje  ciele a podmienky podpory regionálneho rozvoja, 
upravuje  pôsobnosť  orgánov  štátnej  správy,  vyšších  územných  celkov,  obcí  a  ďalších 
subjektov  územnej  spolupráce   a  podmienky  na  koordináciu  a  realizáciu  regionálneho 
rozvoja. Cieľmi regionálneho rozvoja sú  medzi iným aj ochrana, podpora a rozvoj verejného 
zdravia,  ako  aj   realizácia  opatrení  na  ochranu,  udržiavanie  a  zveľaďovanie  životného 
prostredia  a  na  obmedzovanie  vplyvov  poškodzujúcich  životné  prostredie  a  zlepšenie 
environmentálnej  infraštruktúry  regiónu,  ktoré  vo  svojej  interpelácii  uvádzate.  Základné 
dokumenty,  prostredníctvom  ktorých  sa  zabezpečuje  tento  rozvoj  sú  Programy 
hospodárskeho  a  sociálneho  rozvoja.  Projekt  Zdravé  mesto  má  teda  kontinuálne 
pokračovanie v rámci niekoľkých priorít PHSR   (Zeleň a verejné priestranstvá, Vodné toky, 
Enviromentálna  výchova,  Odpadové  hospodárstvo)  a  v   priorite  6.3  Podpora 
zdravia.Tematický cieľ T.38 sa zabezpečuje prostredníctvom preventívnych programov, ktoré 
sa  na  území  mesta  realizujú.  Dôkazom  toho  sú  aj  aktivity,  ktoré  sa  na  území  mesta 
prostredníctvom spolupráce s kľúčovými partnermi ( RÚVZ, ZŠ, MŚ, Slovenská spoločnosť 
pre výživu, OZ Život a zdravie – kluby zdravia, Materské centrá - MC, Denné centrá atď.) 
realizujú. Sú to aktivity typu „Takto to varím ja“ (MC), odborné semináre z príležitosti Dńa 
mlieka, Deň Zeme, Deň vody, každoročne „Olympiády zdravej výživy“, každoročná aktivita 
„Vyzvi  srdce k pohybu“, „Do práce na bicykli“,  Educafilm a pod. Podrobnejší  prehľad o 
realizovaných  aktivitách,  ktoré  koordinovalo  Mesto  Banská  Bystrica  nájdete  na 
http://www.banskabystrica.sk/?id_menu=97545 aj v rámci projektu „Užívaj si zdravý život“ 
( We Love Eating) podporený Európskou komisiou. Máme za to, že Mesto BB Akčný plán 
PHSR v oblasti zabezpečenia zdravotnej prevencie plní – Akčný plán bol v rámci uvádzaného 
projektu  spracovaný  na  roky  2014  –  2015.  Vďaka  realizovaným  aktivitám  povedomie 
aspektov zdravého životného štýlu vzrástlo u väčšiny cieľových skupín ( okrem mladistvých) – 
zistené  na  základe  relevantného  prieskumu.   Hoci  ideálny  životný  štýl  nebol  dosiahnutý, 
zistený bol  pokles  nezdravého životného štýlu.   Mesto Banská Bystrica  hodnotí  projekt a 
realizované  aktivity  pozitívne,  hlavne  komunitný  prístup,  zapojenie  širokého  spektra 
cieľových skupín (mládež, tehotné ženy, seniori). Pozitívne hodnotíme aktivity, ktoré prispeli  
k  prepájaniu  generácií  a  tým  posilnenie  medzigeneračného  aspektu.  Realizované  aktivity 
prispeli  k sieťovaniu rôznych subjektov pôsobiacich v oblasti  zdravého životného štýlu na 
území mesta a tým aj výstupy a synergia jednotlivých aktivít  organizácií  vzrástla.  Možno 
konštatovať, že aj napriek mnohým aktivitám v oblasti zdravej životosprávy majú kampane a 
aktivity  projektu  realizované  kreatívnou  a  interaktívnou  formou  oveľa  väčší  vplyv  na 
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formovanie  vedomia  a  myslenia,  ako  tradičné  formy  (  prednášky,  letáky  a  pod.).  Mesto 
Banská Bystrica zabezpečilo a distribuovalo pre všetky ZŠ a MŚ program rozvoja školského 
stravovania pod názvom „Stravovacia a výživová politika pre školy“.
V súčasnosti  sa  pripravuje  Zmluva o  spolupráci  s  RÚVZ o zabezpečení  činnosti  Poradní 
zdravia.  Spracúva sa Akčný plán podpory zdravia na rok 2016 v spolupráci  s  RÚVZ a s 
komunitnými  centrami.Gestorom  programu  Sociálny  rozvoj,  bývanie  a  zdravie   v  rámci 
PHSR  je  odbor  sociálnych  vecí,  ktorý  za  obdobie  posledných  2  rokov  koordinoval  tieto 
aktivity. Koordinácia programov podpory zdravia sa zabezpečuje prostredníctvom uvedeného 
útvaru. Vzhľadom na to, že plán zdravia je súčasťou PHSR, kde každá oblasť má svojho 
gestora,  ktorý  je  zodpovedný  za  plnenie  cieľov  PHSR  nepovažujeme  v  súčasnosti  za 
opodstatnené  vytvoriť  v  štruktúre  mesta  samostatnú  pozíciu  na  koordináciu  uvedených 
aktivít v rámci mesta. Nevylučujeme vytvorenie takejto pozície v rámci získania grantov resp. 
prostriedkov z EŠIF alebo iných mimorozpočtových zdrojov, ktoré budú účelovo určené na 
podporu takýchto programov.

7.2.1.9 vytvoriť v organizačnej štruktúre MsÚ pozíciu vodohospodára

Odpoveď: Ing. Beata Kostúrová, vedúca OZV – ZP

Na vytvorenie pozície vodohospodára bol už zverejnený inzerát za spolupráci personálneho 
oddelenia. Momentálne prebieha výberové konanie na uvedenú pozíciu.

7.3.1.2 Vytvoriť pracovnú pozíciu pre koordinátora environmentálnej výchovy v meste 

Odpoveď: Ing. Beata Kostúrová, vedúca OZV – ZP

V súčastnosti MsÚ s vytvorením tejto pozície neuvažuje.

3.   Žiadam  o zabránenie  prejazdu  motorových  vozidiel  komunikáciou  pre  peších  pred  ZŠ 
Sitnianska, resp. o obnovu zábran proti vjazdu vozidiel od Sitnianskej ulice.    

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

V  súčasnosti  je  problematika  obmedzenia  prejazdu  vyriešená  zvislým  dopravným 
značením  tak,  aby  boli  rešpektované  reálne  potreby,  t.j.  zakázaný  vjazd  motorových  
vozidiel,  umožnený  prechod  peších,  prejazd  cyklistov  a  vjazd  vozidiel  komunálnych 
služieb (odvoz smetí, údržba MK), techniky pre potreby správy ZŠ, prejazd pre vozidlá  
IZS.  Umiestnením navrhovaných fyzických zábran by došlo k obmedzeniu uvedených 
funkcií  a  zároveň  je  diskutabilná  účinnosť  uvedeného  opatrenia,  preto  mesto 
nepristúpi k jeho realizácii.
Prípadný  prejazd  resp.  státie  vozidiel  bude  vo  zvýšenej  miere  kontrolované  a  
postihované príslušníkmi MsP.

4.   Interpelujem vo veci verejného osvetlenia vo vnútrobloku Tatranská - Strážovská - Sitnianska 
(za ZŠ Sitnianska). Verejné osvetlenie svieti celé noci obyvateľom do spální. Ak nie je technicky 
možné vypínať osvetlenie v nočných hodinách, poprosím o zváženie takého riešenia, aby fungovali 
stĺpové lampy len tam, kde je to nevyhnutné, a kde čo najmenej svietia do okien bytov.
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Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Verejné  osvetlenie  vo  vnútrobloku  ulíc  Tatranská  –  Strážovská  -  Sitnianska  bolo  
vybudované  v  čase  výstavby  sídliska  v  súlade  s  platnou  legislatívou  a  technickými 
požiadavkami  na  verejné  osvetlenie  za  účelom  bezpečnosti  obyvateľov  tejto  lokality,  
ako  aj  z  dôvodu  eliminovania  vandalizmu  a  trestnej  činnosti  (krádeže,  vykrádanie 
motorových vozidiel, ...). Aj s odvolaním sa na vyššie uvedené, Mesto Banská Bystrica  
neuvažuje  s  vypínaním časti  verejného osvetlenia.  Nie  je  to  možné ani  z  technického 
hľadiska.  Na  elimináciu  osvetlenia  prenikajúceho  do  bytov  v  bytových  domoch 
odporúčame  využitie  zatemňovacích  prostriedkov  a  bytových  doplnkov,  ktorými  je 
možné vyriešiť problém nežiadúceho osvetlenia interiéru z vonkajšieho prostredia. 

5.   Prosím o realizáciu výstavby parkovacích plôch pre  ZŤP v závere Krivánskej ulice (v zmysle 
podnetu občana pána Ing. Pavla Oravca). 

Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA

1. Bolo by vhodné, aby bol upresnený pojem parkovacie plochy pre ZŤP v závere Krivánskej 
ulice - nie je jasné, čo sa tým myslí.
2. Na Krivánskej ulici boli riešené parkoviská zo severnej strany Krivánskej ulice č. 17. Bolo 
riešené  spracovanie  projektovej  dokumentácie  a  vydanie  stavebného  povolenia.  Pre 
nedostatok finančných prostriedkov sa daná stavba nerealizovala. Vydané stavebné povolenie 
už nie je aktuálne.
3. Pre rok 2016 nemáme predmetnú stavbu v pláne investičných akcií.

Ing. Mgr. Pavol Katreniak

6.   Na základe požiadavky zástupcov občianskej rady žiadam odpoveď, či zmluvy s fy MIS (M. 
Smädo) obsahujú jasné termíny kolaudácií, odovzdávacích prác, či existuje záruka na zrealizované 
práce a termíny, do ktorých je povinná firma závady a nedostatky odstrániť.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Zmluva o dielo uzatvorená medzi Mestom Banská Bystrica a Milanom Smädom – MIS 
– údržba ciest a komunikácií, predmetom ktorej je aj stavebná údržba komunikácií, je  
štandardnou  zmluvou  uzatvorenou  s  víťazom  verejnej  súťaže  a  obsahuje  aj 
ustanovenia týkajúce sa povinností zhotoviteľa vo vzťahu ku kvalite vykonaných prác,  
spôsobu  ich  odovzdávania  objednávateľovi  (Mestu  BB),  je  určená  záručná  doba  na 
zhotovené dielo i  spôsob, akým postupujú zmluvné strany pri odstraňovaní zistených  
nedostatkov v rámci záruky.

7.    Kedy dalo  Mesto BB súhlas  na vysypanie makadamu na trávnatej  ploche  – Hušták,  ktorá 
momentálne slúži ako parkovisko pre autá? Devastujú sa aj novo urobené chodníky v priestore pri 
dvoch novostavbách na Huštáku. V prípade, že zmeny na pozemku boli realizované bez príslušného 
povolenia, žiadam vyzvať majiteľa pozemku, aby ho uviedol do pôvodného stavu – zelená plocha 
a aby sa upravil priestor chodníkov a zatrávnenej plochy.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ
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V rámci  2  novostavieb  na  Huštáku  sa  budú realizovať  resp.  realizujú  aj  parkovacie  
plochy  v  úsekoch  existujúcich  chodníkov,  pričom  tieto  budú  preložené.  Časť 
vyštrkovanej plochy má byť využívaná ako zariadenie staveniska (povolené stavebným 
úradom).  Vo  veci  využívania  pozemku  parc.č.  C-KN  1379/9  na  parkovanie  bude 
vykonaný štátny odborný dozor.

8.  Na základe námetu z občianskej rady Interpelujem úpravu živého plota a dosadenie chýbajúcich 
stromov  v Národnej ulici, resp. aj ich výmenu za iný druh vhodných okrasných stromov. Je reálne 
tento námet realizovať v tomto roku? Ak nie, prosím zdôvodnenie.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Pracovníci  OOHaÚVP MsÚ v  súčinnosti  so  správcom  mestskej  zelene  vykonali  v  11.  
týždni  obhliadku  predmetnej  lokality.  Živé  ploty  na  Národnej  ulici  sú  udržiavané 
pravidelným rezom. Správca zelene miesta s  poškodeným živým plotom prehodnotí  a 
doplní  novými  sadenicami.  Stromy  v  Národnej  ulici  sa  meniť  za  iné  nebudú.  Sú  to 
kultivary vhodné pre intravilán. Koruny budú upravené do jednej výšky a chýbajúce 2 
ks budú doplnené v prvom polroku 2016. 

Odpoveď: ZAaRES

Správca  zelene  ZAaRES  vykonal  na  predmetnom  mieste  obhliadku  17.  marca  2016.  
Živé  ploty  v Národnej  ulici  sú  udržiavané  pravidelným  rezom.  Miesta  s poškodeným 
živým plotom sa doplnia novými sadenicami, adekvátnej veľkosti.
Stromy  v Národnej  ulici  sa  meniť  za  iné  nebudú.  Dreviny  bukov  (Fagus  sylvatica 
„Atgropurpurea pendula“) budú vysadené vo vegetačnom období – prvej polovici roka  
2016. Koruny ostatných drevín predmetnej lokality, budú upravené do jednej výšky.

9.   Prosím o informáciu, či a akým spôsobom sa plánuje pokračovať na prácach na serpentínach na 
Urpín. Ľudia prejavili záujem o oživenie priestoru, kde sa kedysi konali koncerty.

Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA

Mesto bude pokračovať v oprave poškodených chodníkov a zábradlia. Súčasne sa bude 
pokračovať  v odstraňovaní  uvoľnených  skál.  V rozpočte  mesta  sú  v  rok  2016  na  to 
naplánované finančné prostriedky. 

10.   Kedy bude realizovaná výmena prehnitých dosiek na lavičkách v priestore Námestia Slobody, 
pod Štatistickým úradom.  Fotografie  lavičiek už zástupkyňa občianskej  rady Stred  postúpila  p. 
Šmidekovej a ZARESu.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Pracovníci OOHaÚVP MsÚ v súčinnosti so správcom mestského mobiliáru (ZAaRES) 
vykonali  v  11.  týždni  obhliadku  predmetnej  lokality.  Na  základe  obhliadky  budú  na 
dvoch  lavičkách  vymenené  laty  a  na  ostatných  lavičkách  bude  vykonaná  údržba 
(očistenie, nový ochranný náter) v termíne do 30.4.2016. 

11.  Bude realizovaná oprava dlažobných kociek na uliciach Horná Strieborná, Strieborné námestie, 
Lazovná pred turistickou sezónou? 
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Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Oddelenie údržby miestnych komunikácií a inžinierskych sietí zaradilo lokálne opravy 
dlažby  Hornej  a  Dolnej  Striebornej  ulice  a  časti  Lazovnej  ulice  do  plánu  opráv  
miestnych  komunikácií  v  tomto  roku.  Termín  opravy  nie  je  možné  presne  určiť.  
Prioritou správcu MK bude oprava výtlkov miestnych komunikácií po zime. 

 Ján Nosko
         primátor mesta

             Banská Bystrica

6/6


